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Zápis z 10. jednání památkové komise RMČ Praha 10, 

které se konalo dne 16. 6. 2025 v zasedací místnosti E. Kolbena 

úřadu MČ Praha 10 od 16.10 do 16.40 hod. 
 

Přítomní členové komise 

Ing. Viktor Lojík 

Ing. Tomáš Pek, S.E. 

Mgr. Adam Šilar 

Ing. Romana Šímová, LL.M., MBA 

Lukáš Rázl 

 

Omluvení členové komise 

Veronika Dvořáková 

Ing. Bohdana Holá 

 

Úvodem konstatoval předseda Ing. Pek, S.E., že komise je usnášeníschopná a jako ověřovatele 

zápisu určil Ing. Lojíka. 

 

Program jednání: 

1. zahájení a schválení programu; 

2. projednání Zásad dotačního programu městské části Praha 10 pro oblast podpory 

péče o památkově hodnotné nemovité objekty na území městské části Praha 10 v 

roce 2026; 

3. zpráva o ukončeném kolaudačním řízení obnovené strašnické školy; 

4. různé. 

 

Průběh jednání:  

 

1. zahájení a schválení programu 

 

Jednání komise bylo zahájeno v 16.10 hod. 

 

Schválení programu jednání komise. 

Diskuse: - 

Výsledek hlasování o programu jednání komise: 

pro: 5 

proti: 0 

zdržel se: 0 

Schváleno. 

 

2. projednání Zásad dotačního programu městské části Praha 10 pro oblast podpory péče o 

památkově hodnotné nemovité objekty na území městské části Praha 10 v roce 2026 
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Na úvod projednávaného bodu předseda komise Ing. Pek, S.E. shrnul dosavadní nastavení 

zásad dotačního programu. Současné žadatelům velmi příznivé nastavení navrhl ponechat a 

nezanášet další změny. Stejně tak bylo navrženo ponechat pro další rok vyhrazenou částku ve 

stejné výši 360.000,- Kč. 

Poté, co byly tyto skutečnosti shrnuty, zahájil Ing. Pek, S.E. diskuzi. Ing. Lojík se pozastavil nad 

termínem a dobou stanovenou pro podání žádosti, která může v některých žadatelích 

vyvolávat zdánlivou obavu, že nestihnou svůj záměr uskutečnit včas. Bylo proto navrženo 

posunout uzávěrku a vůbec celé vypsání programu tak, aby mohla být případným uchazečům 

poskytnuta celá stavební sezona příslušného roku. Tento návrh byl projednán jako úprava 

předložených zásad dotačního programu. 

Ing. Pek, S.E. následně formuloval následující stanovisko: „Památková komise RMČ Praha 10 

doporučuje radě MČ Praha 10 ke schválení a vyhlášení znění upravených zásad dotačního 

programu pro oblast podpory péče o památkově hodnotné nemovité objekty na území 

městské části Praha 10 na rok 2026.“ a nechal o něm hlasovat. Zároveň zdůraznil apel komise, 

aby rada MČ Praha 10 přistoupila ke schválení co možná nejdříve a umožnila tak vhodný posun 

termínu příjmu žádostí. 

 

Výsledek hlasování o stanovisku komise: 

pro: 5 

proti: 0 

zdržel se: 0 

Schváleno, KPAM přijala stanovisko č. KPAM/5/1/2025. 

 

Projednávaný bod byl tímto uzavřen. 

 

3. zpráva o ukončeném kolaudačním řízení obnovené strašnické školy 

 

V rámci závěrečného bodu předseda Ing. Pek, S.E. podal členům komise informaci o 

ukončeném kolaudačním řízení obnovené strašnické školy, které se promítlo také příležitostí 

dílčích veřejných prohlídek v rámci oslav květnového povstání. Zároveň shrnul podstatu 

obnovy, která se zvenku soustředila na historizující výraz, zatímco vnitřek se podřídil 

soudobému školnímu provozu a nepřipomíná již původní řešení. V rámci následné diskuze 

nebyl již vznešen žádný požadavek na doplňující upřesnění. 

 

Projednávaný bod byl tímto uzavřen. 

 

4. různé 

 

Na úvod projednávaného bodu předseda komise Ing. Pek, S.E. připomenul zahájení 

výběrového řízení na dodavatele stavebních prací a související kroky v podobě dne, kdy byla 

uchazečům umožněna prohlídka objektu dne 11. 6. 2025. Současně s tím uvedl výhled na 

pokračování ve spolupráci s režisérem Ondřejem Kepkou a jeho sběrné natáčení a tvorby 
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závěrečného výsledného dokumentárního filmu. V diskuzi vyzval členy komise k připomínkám 

k navrženému řešení. 

Ing. Šímová, LL.M., MBA vznesla dotaz ohledně finanční náročnosti předloženého záměru, na 

což zazněla odpověď, že tato otázka bude upřesněna během přípravy smlouvy a prozatím se 

jedná jen o souhlas s ideou. Zároveň byly zmíněny předsedou další možnosti natáčení také 

mimo objekt, které by pokrývaly jiné související události vztahující se jak k obnově samotné, 

tak obecně k čapkovskému tématu za účasti městské části. 

Ing. Pek, S.E. následně formuloval následující stanovisko: „Památková komise RMČ Praha 10 

doporučuje radě MČ Praha 10 schválit pokračování sběrného natáčení v rámci obnovy domu 

Karla Čapka v souvislostí s blížící se rekonstrukcí.“ 

 

Výsledek hlasování o stanovisku komise: 

pro: 5 

proti: 0 

zdržel se: 0 

Schváleno, KPAM přijala stanovisko č. KPAM/5/2/2025. 

 

Projednávaný bod byl tímto uzavřen. 

 

Jednání komise bylo ukončeno v 16.40 hod. 

 

 

podpis předsedy 

Ing. Tomáš Pek, S.E. 

 

 

podpis tajemníka 

Mgr.Ing.arch. Jan Vašek 

 

 

podpis ověřovatele 

Ing. Viktor Lojík 

 

 

Zápis byl vyhotoven dne 17. 6. 2025. 

 

Součástí zápisu je stanoviska KPAM č. KPAM/5/1/2025 a č. KPAM/5/2/2025. 

 

Přílohy: 

1) prezenční listina 
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STANOVISKO PAMÁTKOVÉ KOMISE RMČ PRAHA 10 
č. KPAM/5/1/2025 
ze dne 16. 6. 2025 

k zásadám dotačního programu pro oblast podpory péče o památkově hodnotné nemovité 
objekty na území městské části Praha 10 na rok 2026 

 
 
 
Památkové komise RMČ Praha 10 
 
I. DOPORUČUJE 
 

radě MČ Praha 10 ke schválení a vyhlášení znění upravených zásad dotačního programu 
pro oblast podpory péče o památkově hodnotné nemovité objekty na území městské 
části Praha 10 na rok 2026. 
 

 
 
Průběh hlasování: 
 

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL 

5 5 0 0 0 

 
 
 

Podpis předsedy KPAM 

 

 

Ing. Tomáš Pek, S.E. 
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STANOVISKO PAMÁTKOVÉ KOMISE RMČ PRAHA 10 
č. KPAM/5/2/2025 
ze dne 16. 6. 2025 

ke sběrnému natáčení v rámci obnovy domu Karla Čapka 
 

 
 
Památkové komise RMČ Praha 10 
 
I. DOPORUČUJE 
 

radě MČ Praha 10 schválit pokračování sběrného natáčení v rámci obnovy domu Karla 
Čapka v souvislosti s blížící se rekonstrukcí. 

 
 
Průběh hlasování: 
 

PŘÍTOMNO PRO PROTI ZDRŽEL SE NEHLASOVAL 

5 5 0 0 0 

 
 
 

Podpis předsedy KPAM 

 

 

Ing. Tomáš Pek, S.E. 
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